
Protokół Nr XL/17

z XL sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 26 września 2017 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 16:35)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XL sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Wiesława Sztaba i Krzysztof Zając) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał

oraz powitał przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do

protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  w  nawiązaniu  do  pisma

Prezydenta Miasta Piły z 22 września br. prosi o dodanie do porządku obrad w punkcie 18. projektu

uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/533/17 Rady Miasta Piły z dnia 29

sierpnia 2017 r. w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla repatriantów - druk nr

792.

Piotr Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  chce  zgłosić  autopoprawkę  do projektu

uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata

2017 - 2029 i do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na

2017 rok.

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 792:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie ws. wniosku radnej Teresy Kasior dotyczącego reasumpcji głosowania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 792:



Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ponadto radni otrzymali w wersji elektronicznej

autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Gminnego programu

rewitalizacji  dla miasta Piły – druk nr 790, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie

informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2017 roku - druk nr

789 oraz, w wersji papierowej, autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2017 - 2029 i do projektu uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok – druk nr 791.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XXXIX a XL sesją Rady Miasta Piły - druk nr 772.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 771.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z tematów poruszanych na Sesji Rady Powiatu w Pile

odnoszących się do Miasta Piły - druk nr 785.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Gminnego programu rewitalizacji dla

miasta Piły - druk nr 773. Autopoprawka - druk nr 790.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad

działania Komitetu Rewitalizacji miasta Piły - druk nr 774.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Gminy Ujście

części zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego i zawarcia porozumienia -

druk nr 775.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków - druk nr 777.

9.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Ofiar Katynia i Wybickiego - druk nr 778.

10.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Wałeckiej i Zalewu Koszyckiego - druk nr 779.

11.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  aktualności  miejscowych  planów

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły - druk nr 780.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz przyznania

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości na rzecz najemców - druk nr 781.
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13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy Pl. Jagiełły w Pile - druk nr 782.

14.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Lutyckiej w Pile - druk nr 783.

15. Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie skargi  na bezczynność Dyrektora Miejskiego

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pile - druk nr 776.

16. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2017 - 2029 - druk nr 786. Autopoprawka - druk nr 791.

17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok - druk nr

787. Autopoprawka - druk nr 791.

18. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/533/17 Rady Miasta Piły

z dnia 29 sierpnia 2017 r. w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla repatriantów -

druk nr 792.

19.  Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  Piły,  informacja  o  kształtowaniu  się

wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacja  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 2017 roku - druk nr 788.

Opinia  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w sprawie informacji  o  przebiegu wykonania budżetu

Miasta Piły za pierwsze półrocze 2017 roku - druk nr 789.

20. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 784.

21. Wolne głosy, wnioski i informacje.

22. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły

o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XXIX sesji Rady Miasta Piły.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica odczytała informację w sprawie protokołu z XXXIX sesji

Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XXXIX sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXXIX

a XL sesją Rady Miasta Piły.
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Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Marek Andruszkiewicz zapytał o 45. punkt sprawozdania. Radny zapytał też o o program

pn. „Przycisk życia”.

Radna Teresa Kasior zapytała o 59. punkt sprawozdania.

Radna Zdzisława Karpińska zapytała o 57. punkt sprawozdania.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała o 68. punkt sprawozdania.

Radna Maria Kubica zapytała o 58. punkt sprawozdania.

Radny Jacek Bogusławski powiedział,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  radni

pytali  o  kwestię  rozbudowy Aquaparku  i  Zastępca  Prezydenta  Krzysztof  Szewc  poinformował

radnych,  że  do  piątku  jest  termin  składania  ofert.  Radny  Bogusławski  poprosił  prezydenta

Głowskiego o informację dotyczącą obecnej sytuacji w tej sprawie.

Radna Wioletta Stalęga zapytała o 22. i 51. punkt sprawozdania.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że jednym z ważnych obowiązków gminy jest utrzymanie

w mieście porządku i czystości. W ostatnich dniach pojawiło się dużo słów krytyki na ten temat –

powiedział radny Szutkowski – i poprosił Prezydenta o komentarz na ten temat.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na pytania radnych, powiedział m. in., że:

 Odnosząc się do punktu 45., Prezydent powiedział, że seniorzy otrzymują pomoc i to nie

tylko  od  Gminy.  Teraz  rozpoczęły  się  przygotowania  do  wdrożenia  kilku  projektów

adresowanych właśnie do seniorów, a jednym z takich projektów jest program „Przycisk

życia”,  który w  naszym wydaniu  jest  zupełnie  nowatorski.  Zasada  działania  „przycisku

życia”  polega  na  możliwości  wezwania,  przez  osobę  potrzebującą,  pomocy,  ale  nasza

innowacja polega  na tym,  że  „przycisk  życia”  działa  również  poza  domem.  Wyjątkowe
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w naszym przypadku jest też niekomercyjne centrum operacyjne, bo w Pile te obowiązki

wzięła  na  siebie  Straż  Miejska.  Prezydent  powiedział,  że  kończy  się  już  u  nas  etap

testowania,  a  pierwszych  10  „przycisków  życia”  przekazano  osobom  wybranym  przez

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Pile i w okresie 2, 3 miesięcy przycisk został użyty

dwukrotnie  i  zadziałał  tak  jak  powinien.  Odnosząc  się  do  kwestii  „Koperty  życia”,

prezydent Głowski powiedział, że w tej chwili mamy przygotowane półtora tysiąca takich

kopert. To jest koperta, w której umieszcza się najważniejsze informacje dotyczące stanu

zdrowia czy zażywanych leków oraz ich dawkowania. W takiej kopercie powinny się też

znaleźć ostatnie wypisy ze szpitala. Sama koperta ma być umieszczana w lodówce, bo to

jest miejsce, które jest w każdym domu, a chodzi o to, aby służby ratownicze mogły kopertę

znaleźć.

 Odnośnie do 57. punktu i kwestii oświaty, Prezydent powiedział, że około 3 i pół miliona

kosztuje  nas  wprowadzanie  zmian  związanych  z  wdrażaniem  reformy  oświatowej.  Na

remonty kamienic planowaliśmy pół miliona złotych, ale tych pieniędzy już w tej chwili nie

mamy,  bo  z  czegoś  trzeba  było  zabrać,  żeby móc  pokryć  wydatki  związane  z  reformą

oświatową. Półtora miliona złotych, to są same koszty związane z urlopami zdrowotnymi

nauczycieli, którzy zdecydowali się na wykorzystanie tej możliwości, którą daje im Karta

Nauczyciela. Kolejne półtora miliona straciliśmy ze względu na to, że sześcioletnie dzieci

nie pojawiły się w szkołach, a około pół miliona złotych, to są koszty zmian wynikających

z  konieczności  dostosowania  szkół  podstawowych  do  nowego  systemu  szkolnego.

Prezydent powiedział też, że, w związku z reformą oświatową, jest w tej chwili 40 takich

osób, które w bezpośredni lub pośredni sposób nie  znalazły miejsca pracy,  a to nie  jest

koniec, bo najtrudniejsze będą kolejne dwa lata.

 Odnosząc się do punktu 59. i poradnictwa obywatelskiego, prezydent Głowski powiedział,

że, funkcjonuje ono w Pile od lat i od lat je wspieramy. Założycielką Stowarzyszenia była

Honorowa  Obywatelka  Miasta  Piły  Aleksandra  Błażejewska.  Przeniesienie  siedziby  na

dworzec  kolejowy  umożliwia  działanie  w  lepszych  warunkach  w  Centrum  Organizacji

Pozarządowych,  znajdującym się  na pierwszym piętrze,  a  porady udzielane  są w każdy

poniedziałek w godzinach od 16.00 do 18.00. Pomoc świadczona przez to Stowarzyszenie

jest skierowana do wszystkich zainteresowanych.

 Odnośnie do punktu 68. i Akademii Młodych Orłów, Prezydent powiedział, że to program

prowadzony przez Polski Związek Piłki Nożnej. Na terenie województwa wielkopolskiego

powstaną  dwa  ośrodki  –  jeden  w  Poznaniu  i  drugi  w  Pile.  Przekazujemy  na  ten  cel

i pieniądze na trenerów i obiekty sportowe.

 Odnosząc się do kwestii rozbudowy Aquaparku, prezydent Głowski powiedział,  że w tej

chwili trwa analiza złożonej oferty, bo wpłynęła jedna oferta. Jeszcze dzisiaj, na sesji, Rada
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dostanie propozycję by, jeżeli oferta będzie spełniała warunki formalne, uzupełnić brakującą

kwotę i uruchomić działania związane z dalszą budową. Na dodatkowe pytanie radnego

Bogusławskiego o odszkodowanie od poprzedniego wykonawcy, Prezydent powiedział, że

to odszkodowanie w wysokości około 1 100 tys. złotych wpłynęło już na nasze konto. To

była kwota, która zabezpieczała należyte wykonanie działania.

 Odnosząc  się  do pytania  dotyczącego utrzymania porządku w Mieście  i  kwestii  śmieci,

prezydent Głowski powiedział, że zawsze można powiedzieć, że może być lepiej, ale trzeba

pamiętać, że mówimy o olbrzymim systemie i incydentach związanych ze śmieciami, które

mają miejsce. System na pewno działa dobrze i w skali kraju raczej jesteśmy pokazywani

jako wzór.

 Odnośnie do 51. punktu sprawozdania, Prezydent powiedział, że 13 Punktów Selektywnej

Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  za  10  milionów  złotych  na  terenie  Gmin  Związku

Międzygminnego  „Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi”  zostanie

w  większości  wybudowana  za  zewnętrzne  środki.  Prezydent  powiedział  też,  że  jego

spotkanie w Warszawie, z panem Arturem Dela, prezesem Eneris Sp. z o.o dotyczyło m. in.

doposażenia firmy w nowy sprzęt i są deklaracje drugiego udziałowca, właściciela firmy

Eneris, który chce zakupić dodatkowe pojazdy.

 Odnosząc  się  do  punktu  53.,  prezydent  Głowski  powiedział,  że  było  to  spotkanie

z  przedstawicielami  Philips  Lighting  Poland  Sp.  z  o.o.  -  Bogdanem  Rogalą,  prezesem

Philips Lighting Poland w Pile i Dyrektorem Generalnym Philips Lighting na kraje Europy

Centralno-Wschodniej oraz Dyrektorem Zarządzającym fabryką w Pile - panem Rifki Al

Amin.

 Odnośnie  do  punktu  22.  i  spotkania  z  wykonawcą  budowy hali  sportowej  przy  szkole

podstawowej  nr  6  w  Pile,  Prezydent  powiedział,  że  tam się  wszystko  odbywa  zgodnie

 z planem. Prace projektowe już się zakończyły, a w najbliższych dniach będziemy mogli też

zaprezentować  kwestie  dotyczące  wyglądu  elewacji.  Planowany  termin  zakończenia  tej

inwestycji, to połowa sierpnia przyszłego roku.

 Prezydent Piotr Głowski powiedział, że na tej sesji Rady Miasta Piły procedowane będą trzy

bardzo ważne tematy: dotacje na prace konserwatorskie dotyczące obiektów zabytkowych,

gminny program rewitalizacji  i  temat  dotyczący współpracy z  gminą  Ujście  w zakresie

przejęcia  od gminy Ujście  części  zadania publicznego dotyczącego lokalnego transportu

zbiorowego.

 Odnośnie do punktu 58. sprawozdania i Dnia Praw Dziecka, prezydent Głowski powiedział,

że Piła będzie organizatorem Ogólnopolskiego Dnia Praw Dziecka – święta dzieci, które

obchodzone jest 20 listopada, ale to będzie cały tydzień obchodów, a w obchodach wezmą

udział m. in.: Dorota Zawadzka i Majka Jeżowska.
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Radny  Jacek  Bogusławski podziękował  za  przekazane  przez  Prezydenta  informacje

o dofinansowaniu rozwoju PSZOK-ów i podkreślił, że całkowite koszty inwestycji będą wynosiły

znacznie więcej niż 10 milionów, bo 15 milionów złotych. Radny powiedział też, że przeczytał

informację,  że  w  tym  roku  nie  będzie  w  Pile  obchodów  Sylwestra  na  pl.  Staszica  i  poprosił

Prezydenta o komentarz w tej sprawie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że Sylwester odbędzie się w tym roku na Wyspie, a wynika

to z tego,  że normy bezpieczeństwa wymagają,  żeby coraz bardziej  odsuwać pokaz sztucznych

ogni,  który jest  jednym z głównych elementów tego wydarzenia,  od zgromadzonych ludzi i  od

budynków.

Ad 4.

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  tematów  poruszanych  na  Sesji  Rady  Powiatu  w  Pile

odnoszących się do Miasta Piły przedstawił Marian Martenka, radny Rady Powiatu w Pile.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Gminnego programu rewitalizacji dla miasta

Piły. Autopoprawka.

Projekt  uchwały  oraz  autopoprawkę  przedstawiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora

Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Dr Przemysław Ciesiółka, reprezentujący firmę Lider Projekt Sp. z o.o. z Poznania przedstawił

prezentację dotyczącą przedmiotowego programu.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  chce  zapytać  o  jedno  z  zadań,  które  zostało

zgłoszone w trybie konsultacji. Zgłoszono projekt pn. „Powiatowe centrum rodzinno-rekreacyjno-

sportowe”. Niestety – powiedział radny Gawroński – projekt ten nie znalazł się na liście projektów

podstawowych, a jedynie uzupełniających. Radny powiedział, że to stwarza ryzyko, że projekt ten

nie będzie zrealizowany.  Radny poprosił  o rozważenie zmiany zaszeregowania przedmiotowego

projektu.
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Pan  Przemysław  Ciesiółka powiedział,  że  dokonując  podziału  na  projekty  podstawowe

i  uzupełniające  kierowano  się  spełnieniem  celów  określonych  w  dokumencie.  Uznano,  że

wspomniany projekt nie realizuje tych celów w pierwszej kolejności, jest to projekt, który dotyczy

obiektu  już  istniejącego,  obiektu  w  dobrym  stanie  technicznym,  nie  jest  to  zatem  obszar

zdegradowany, a zaproponowany projekt podnosi jedynie jego wartość.  Pan Ciesiółka dodał,  że

z jego wiedzy wynika, że projekty z listy podstawowej i uzupełniającej mają taką taką samą szansę

na dofinansowanie.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby raz jeszcze zaprosić wszystkich na posiedzenia

Komisji Gospodarki Miejskiej, bo na ostatnim posiedzeniu był omawiany procedowany program

i można było uzyskać odpowiedzi na nurtujące pytania – także na to zadane przed chwilą przez

radnego Gawrońskiego.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  chce  poruszyć  trzy  kwestie.  Radny  powiedział,  że  po

pierwsze,  chciałby  zarekomendować  redefinicję  struktury  zarządzania  zaprezentowanej

w materiale, bo pokazana struktura pomija Radę Miasta Piła – bardzo ważny organ, który będzie

decydował o środkach przyznawanych z budżetu Miasta i o kolejności realizacji zadań. Po drugie –

powiedział  radny  Toboła  –  zupełnie  nie  znajduję  w  tym  obszernym  dokumencie  powiązań

projektów, które będą składały się na duży projekt,  który nazwać można: „Smart city”.  Trzecia

kwestia  dotyczy tego,  że  na  slajdzie  pokazującym obszary do rewitalizacji  był  pokazany teren

znajdujący  się  wokół  lotniska,  natomiast  w  samych  projektach  radny  nie  dostrzegł  projektu

związanego z rewitalizacją tego obszaru.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  dr.  Ciesiółki,  że

określenie stanu technicznego stadionu jako dobry, to jest wyraz odwagi. Radny dodał, że projekt,

o  którym  mowa  nie  dotyczy  tylko  płyty  stadionu,  ale  też  budowy  centrum  rekreacyjnego,

rodzinnego. Radny zapytał dlaczego ten obiekt został sklasyfikowany jako czysto sportowy.

Radna Wioletta Stalęga zapytała o liczbę wniosków, które wpłynęły i liczbę tych, które zostały

odrzucone.

Dyrektor Teresa Jakubowska powiedziała, odnosząc się do wypowiedzi radnego Marka Toboły,

że jeśli chodzi o schemat zarządzania, to miejsce dla radnych, którzy będą chcieli  uczestniczyć

w  programie  rewitalizacji  jest  zapewnione  w  Komitecie,  o  którym  będzie  mowa  w  kolejnym

punkcie  porządku  obrad,  a  poza  tym,  wszystkie  uchwały,  które  będą  podejmowane  w  trakcie

procesu rewitalizacyjnego będą przedmiotem pracy Rady Miasta  Piły.  Odnosząc się  do kwestii
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smart city Dyrektor powiedziała, że jeśli radni przyjrzą się opisom projektów, to w tym miejscu są

opisane te elementy, które są w tej chwili realizowane jak i te odnoszące się do planów. Dyrektor

dodała, że nabór projektów był otwarty dla wszystkich firm, przedsiębiorstw, podmiotów prawnych

i  podmioty  zainteresowane  wdrażaniem  projektów  innowacyjnych  także  mogły  zgłosić  swoje

propozycje.  Odnosząc  się  do  ostatniej  z  kwestii  poruszonych  przez  radnego  Tobołę,  dyrektor

Jakubowska powiedziała, że w prezentacji był projekt pod nazwą: „Działania na rzecz aktywizacji”.

Gmina nie ma aż tak dużego wpływu na tereny, które nie są naszą własnością, ale podobnie jak

zapisaliśmy  w  strategii  rozwoju  Miasta,  będziemy  wspierać  wszystkie  działania  związane

z  aktywizacją  terenów  okołolotniskowych.  Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Przemysława

Gawrońskiego, Dyrektor powiedziała, że nie jest właściwym podejście rozróżniające, który projekt

jest  ważniejszy,  a  który jest  mniej  ważny.  Wśród projektów uzupełniających  są  także  projekty

bardzo ważne  dla  Piły.  Odnosząc  się  do  pytania  radnej  Wioletty  Stalęgi,  dyrektor  Jakubowska

powiedziała, że nie odrzucono żadnego projektu rewitalizacyjnego. Było więcej kart projektu, ale

staraliśmy  się  –  dodała  Dyrektor  –  pogrupować  je  i  niektóre  przedsięwzięcia  pokazaliśmy

kompleksowo. Dyrektor powiedziała, że informacje dotyczące statystyki można znaleźć na stronie

Miasta w zakładce dotyczącej rewitalizacji.

Radny Marek Toboła powiedział, że jest rzeczywiście tak, że wiele elementów smarty city mamy

zapisanych w naszym programie gospodarki niskoemisyjnej. Radny powiedział, że zadał pytanie

związane  ze  smart  city dlatego,  że  w  tak  obszernym  dokumencie  ten  element  powinien  być

zaznaczony. Radny powiedział też, że to jest jasne, że Rada będzie miała swoje zadania, ale dla

osoby z zewnątrz, czytającej taki dokument rola Rady Miasta Piły nie będzie taka jasna.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej ten

temat był bardzo dokładnie omówiony. Przewodniczący dodał, że ten program, o którym mówimy

jest  komplementarny  w  stosunku  do  smart  city,  bo  smart  city jest  elementem  szerszym

i funkcjonującym na innej płaszczyźnie. Tutaj, natomiast, mamy kompleksowe odniesienie się do

wszelkich terenów, które powinny podlegać rewitalizacji.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr XL/548/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Przerwa w obradach.
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Wznowienie obrad.

Ad 6.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie  określenia  zasad  wyznaczania  składu oraz  zasad

działania  Komitetu  Rewitalizacji  miasta  Piły  przedstawiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca

dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Dr Przemysław Ciesiółka, reprezentujący firmę Lider Projekt Sp. z o.o. z Poznania przedstawił

prezentację dotyczącą przedmiotowego projektu uchwały.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/549/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Gminy Ujście części

zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego i zawarcia porozumienia omówiła

Lidia Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Jarczak zapytał, czy dobrze rozumie, że podobne porozumienie mogło być zawarte

z gminą Szydłowo, ale nie było woli zawarcia takiego porozumienia ze strony gminy Szydłowo.

Dyrektor Lidia Plewa potwierdziła.

Przewodniczący  Rady Miasta  Piły powiedział,  że  Prezydent,  mówiąc  o  kosztach  związanych

z  transportem zbiorowym w kontekście  gminy Szydłowo,  wspominał  o  kwocie  3  tys.  złotych,

a kwota ta wynosi 3 600 złotych.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/550/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków przedstawiła

Małgorzata Kaszuba, zastępca dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Teresa Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/551/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły w rejonie ulic Ofiar Katynia i Wybickiego przedstawiła  Iwona Wojtecka, dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.
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Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że chciała wyjaśnić, że przez pomyłkę zagłosowała

„przeciw”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/552/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły w rejonie ul. Wałeckiej i Zalewu Koszyckiego przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik 17 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/553/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie aktualności miejscowych planów zagospodarowania

przestrzennego  miasta  Piły  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni

Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Jarczak zapytał, jak duży obszar Gminy ma pokrycie w planach zagospodarowania.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka odpowiedziała,  że  ponad  80%  terenu  Miasta  jest  objęte  planami

zagospodarowania.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr XL/554/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania

pierwszeństwa  w  nabyciu  nieruchomości  na  rzecz  najemców  omówiła  Julita  Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wioletta  Stalęga zapytała,  w  jaki  sposób  zostaje  określona  wartość  nieruchomości  do

nabycia i kto pokrywa koszty wyceny.

Dyrektor  Julita  Grzegrzółka odpowiedziała,  że  cena  nieruchomości  sprzedawanej  w  drodze

przetargu jest  szacowana przez rzeczoznawcę majątkowego, nie ma ceny wywoławczej, nie ma
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licytacji – ceną ustaloną w rokowaniach jest cena wynikająca z operatu szacunkowego. Wycenę

każdorazowo  zapewnia  Prezydent  Miasta,  jako  organ  wykonawczy  gospodarujący  mieniem,

a koszty wyceny spoczywają na wnioskodawcach.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr XL/555/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy Pl. Jagiełły w Pile omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr XL/556/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Lutyckiej w Pile omówiła Julita Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr XL/557/17 stanowi załącznik

do protokołu.
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Ad 15.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na bezczynność Dyrektora Miejskiego Ośrodka

Sportu  i  Rekreacji  w  Pile  przedstawiła  Małgorzata  Kaszuba,  zastępca  dyrektora  Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał, czy osoba skarżąca jest obecna na sali.

Skarżącego nie było na sali.

Teresa Kasior, wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, wiceprzewodnicząca Komisji

Spraw Społecznych poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  sesja  ma  charakter  publiczny  i  poprosił

Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o odczytanie uzasadnienia do uchwały.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych odczytała  uzasadnienie  do

uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/558/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2017 - 2029. Autopoprawka.

Projekt uchwały, wraz z autopoprawką, przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Jacek Bogusławski powiedział,  że chce zapytać o zapis w autopoprawce, w punkcie II,

podpunkcie  4:  „w  załączniku  nr  3  ujmuje  się  zmianę  nazwy  zadania  w  Dz.  801  –  Oświata
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i  wychowanie,  rozdz.  80195  –  Pozostała  działalność  z  zadania  pn.  „Budowa  podjazdów  dla

niepełnosprawnych przy Publicznym Przedszkolu Nr 12,13,  18 i  przy Zespole Szkół  Nr 3” na

zadanie „Budowa podjazdów dla niepełnosprawnych przy Publicznym Przedszkolu Nr 12, 13 i 18”.

W nowej nazwie nie ma mowy o zespole szkół. Radny poprosił o wyjaśnienie. Radny powiedział

też, że chce także zapytać o kwestię związaną z WPF. Radny Bogusławski zapytał o plany budowy

hali sportowej przy szkole podstawowej nr 7.

Skarbnik  Gminy  Piła powiedziała,  że  zespół  szkół  nr  3  wypada  z  tego  zadania,  dlatego  że

przedmiotowe zadanie  będzie  realizowane  w  bieżącym roku,  a  zadanie  realizowane  w ramach

zespołu szkół nr 3 będzie realizowane w przyszłym roku. Odnosząc się do kwestii związanej ze

szkołą podstawową nr 7, Skarbnik powiedziała, że nie będzie żadnej korekty związanej z terminem

realizacji tego zadania – w WPF mamy wpisany termin realizacji na lata 2018/2019.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy jeszcze w tym roku będzie wykonane ogrodzenie wokół

boiska przy szkole podstawowej nr 7. Radny odniósł się też do kwestii Aquaparku i zapytał, czy

firma, od której wyegzekwowaliśmy środki w związku z nienależytym wykonaniem umowy nie

będzie się domagała zwrotu tych środków, bo tego typu sprawy są skomplikowane.

Skarbnik Gminy powiedziała, że ogrodzenie będzie wykonane jeszcze w tym roku, po podjęciu

przez Radę odpowiedniej uchwały. Odnosząc się do kwestii środków, które wpłynęły w związku

z odstąpieniem od realizacji umowy na rozbudowę Aquaparku, to są w tym przypadku dwa aspekty.

Jeden wiąże się z tym, czy w związku z dofinansowaniem tego zadania nie będziemy musieli oddać

części kwoty do Ministerstwa i otrzymaliśmy odpowiedź, że Ministerstwo pozytywnie odnosi się

do  przekazania  tych  środków  na  rozbudowę.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  spór,  to  do  dzisiaj  nie

wpłynęło do Urzędu Miasta żadne pismo sądowe w tej sprawie, a nawet jeśli takie pismo wpłynie,

to procedura jest wieloletnia, a jeśli chodzi o ewentualne wyroki w tej sprawie, to nie można mieć

żadnej pewności.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr XL/559/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 17.
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Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2017  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały, wraz z autopoprawką, przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr XL/560/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/533/17 Rady Miasta Piły z

dnia 29 sierpnia 2017 r. w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla repatriantów

przedstawił Bartosz Mirowski, główny specjalista w Biurze Prezydenta.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr XL/561/17 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 19.

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacja o kształtowaniu się wieloletniej

prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych

instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2017  roku.  Opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2017 roku.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła przedstawiła informację w formie prezentacji.

Skarbnik przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie informacji o przebiegu

wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2017 roku.
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Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły pogratulował  Skarbnik  i  Prezydentowi

pozytywnej opinii w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze

półrocze 2017 roku.

Ad 20.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 21.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  w  ubiegłym  tygodniu  odbyła  się  akcja  z  cyklu

„Sprzątanie świata”.  Radny powiedział,  że wziął udział  w tej  akcji  wspólnie z  dziećmi z  klasy

patronackiej  Związku  Międzygminnego  PRGOK,  a  wczoraj  odwiedził  te  posprzątane  okolice

i okazało się, że są tam znowu śmieci. Radny Bogusławski powiedział, że chce w tym momencie

podziękować  Komendantowi  Straży Miejskiej,  bo  śmieci  zostaną  sprzątnięte  po  tym jak  radny

poinformował Komendanta o sytuacji.

Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że od wczoraj na osiedlu Podlasie działa nowa Rada

Osiedla Podlasie i jest to siódma kadencja tej rady. Radna podziękowała mieszkańcom Podlasia za

udział w wyborach.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że czeka na oficjalną informację o ukonstytuowaniu

się rady.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że dowiedział się, iż na terenie szkoły podstawowej

nr 6 znajdują się trzy obiekty handlowe, które mają być zlikwidowane. Radny poprosił Prezydenta

o komentarz w tej sprawie i informację, czy Miasto pomoże tym przedsiębiorcom.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  Miasto  pomoże  i  już

zwróciliśmy  się  do  nich  z  odpowiednią  propozycją  dotyczącą  tego,  że  możemy  pomóc

w znalezieniu nowej lokalizacji, ale, o ile Prezydent dobrze pamięta, to nie wszyscy przedsiębiorcy,

o  których  mowa  byli  zainteresowani.  Prezydent  Szewc  dodał,  że  konieczność  likwidacji  tych
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obiektów wynika  z  tego,  że  ma  tam być  prowadzona  budowa hali  sportowej  wraz  z  drogami

dojazdowymi.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  na  ul.  Śniadeckich,  na  wysokości Specjalnego  Ośrodka

Szkolno-Wychowawczego im. M. Grzegorzewskiej  w Pile, została wymieniona nawierzchnia i tam

brakuje oznakowania poziomego.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  w  tej  chwili  trwają  prace  związane  z  zatokami

autobusowymi, które będą przestawione i kiedy to nastąpi, to zostanie oznakowane przejście dla

pieszych.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że kierowcy karetek ratowniczych zgłaszali,  że są

oburzeni  faktem,  iż  przez  Piłę  zaczęły  przejeżdżać  TIR-y.  Radny  poprosił  o  komentarz  w  tej

sprawie.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  sytuacja,  o  której  wspomniał  radny  Bystrzycki

dotyczyła praktycznie jednego dnia, a wynikała z awarii samochodu, który rozlał ponad 130 litrów

oleju  napędowego,  a  to  wymusiło  konieczność  przekierowania  ruchu  z  obwodnicy  na  ulice

w Mieście.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  chciałby na koniec obrad

złożyć radnej Wiesławie Sztabie życzenia szybkiego powrotu do zdrowia.

Ad 22.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XL sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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